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Allmänhetens frågestund 
På allmänhetens frågestund togs följande frågor upp: 

 Påpekande att fasaden och fönstren på byggnaden 
Tegelhögen borde renoveras. 

 Fråga vad stadsdelsnämnden tycker om att det planeras för 
seniorlägenheter i Råcksta. 

 Problem med droghandel i Hässelby strand. Åhöraren har 
lämnat in ett förslag om att bygga ett orangeri på 
Maltesholms torg. För att öka tryggheten. Det finns planer 
för torghandel på Maltesholms torg. Ökar torghandel 
trygghet? 

 Fråga om personalsituationen på träfflokalen Kompassen. 
 Önskemål om skate och BMX-park för ungdomar i 

Hässelby. 
 Representant för Svensk-Eritreanska föreningen önskar en 

workshop eller konferens tillsammans med 
stadsdelsförvaltningen och näringslivet. För att samverka för 
trygghet i Hässelby-Vällingby. 

 Representant för Moskén i Hässelby saknar lokal för sin 
verksamhet. Önskemål om att låna eller hyra lokal för 
ramadan. 

  
  
Kvällens tema: Den digitala fritidsgården 
Henrik Myhrvold berättar om den digitala fritidsgården. 
  
Kvällens sammanträde har filmats och sänts.  Allmänhetens 
frågestund har inte filmats och sänts. 
https://live.mediaflow.com/44NEWSEVMR 
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§ 1 
Mötet öppnas  

Beslut  
Lisa Carlsson öppnar dagens möte. 
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§ 2 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordning godkänns med tillägg av fem skrivelser. Skrivelserna 
tas upp under punkt 21, övriga frågor. 
 
Skrivelse angående företagsklimatet från Moderaterna, 
Kristdemokraterna, Liberalerna och Centern 
Skrivelse angående promenadvägar i Vällingby från Moderaterna 
Skrivelse angående grönskan i Stockholm från Moderaterna 
Skrivelse om otrygghet kring Hässelby torg från 
Sverigedemokraterna 
Skrivelse angående hantering av medborgarförslag från 
Sverigedemokraterna 
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§ 3 
Utseende av justerare och tid för justering  

Beslut  
Lisa Carlsson och Michaela Hollis kommer att justera protokollet 
25 november 2024 kl 12.00. 
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§ 4 
Månadsrapport oktober 2024  
HV 2024/26 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 
månadsuppföljning oktober 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett överskott om 6,5 miljoner kronor 
(mnkr) före och överskott om 7,8 mnkr efter resultatöverföringar. 
Ett uttag ur fond beräknas till 1,3 mnkr. 
 
 
 
I samband med beslut i kommunstyrelsen har förvaltningen 
beviljats 18,5 mnkr varav: 
 
4,1 mnkr merkostnad ekonomiskt bistånd* 
 
1,4 mnkr ekonomiskt bistånd förstärkt tilläggsbidrag* 
 
3,4 mnkr förskolor höga hyror 
 
0,9 mnkr förskolan Borgen 
 
0,2 mnkr bekämpning invasiva arter* 
 
0,2 mnkr kommunalt bostadsbidrag för handikappade 
(bostadsbidrag KBH) 
 
8,3 mnkr prestationsförändring inom Stöd och service till personer 
med funktionsnedsättning 
 
 
 
*inte med i tidigare prognos 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/26-1 Månadsrapport oktober 2024 
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§ 5 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträdestider 
2025  
HV 2024/684 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att sammanträda 
följande datum 2025: 
 
2 januari (Endast formalia - inte öppet för allmänheten) 
30 januari 
20 februari 
27 mars 
24 april 
22 maj 
12 juni 
28 augusti 
25 september 
23 oktober 
20 november 
18 december 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammanträdestiderna för 2025 är föreslagna med hänsyn till den 
föreslagna tidsplanen för nämndernas arbete med bokslut och 
verksamhetsberättelse, budgetunderlag, uppföljning av budget och 
verksamhetsplan. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/684-1 Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
sammanträdestider 2025 
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§ 6 
Svar på medborgarförslag om renhållning i stadsdelen  
HV 2024/648 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget framförs önskemål om att komplettera den 
ordinarie renhållningen i stadsdelsområdet med personer som 
erhåller försörjningsstöd, arbetar inom Samhall eller daglig 
verksamhet genom Lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS). Detta för att höja kvaliteten på 
renhållningen och den upplevda tryggheten i stadsdelsområdet. 
  
Förvaltningen tackar för det inkomna medborgarförslaget samt för 
engagemanget i stadens utveckling och verksamhetens kvalitet. Det 
är inte möjligt enligt dagens lagstiftning att ställa krav på att 
personer som får försörjningsstöd ska utföra arbetsuppgifter i 
enlighet med förslaget. Det är inte heller möjligt att låta personer 
som har daglig verksamhet enligt LSS eller sysselsättning inom 
socialpsykiatri, SoL, att vara ett komplement till ordinarie 
renhållning, eftersom dessa verksamheter inte får konkurrera med 
verksamheter som har löneanställda. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/648-4 Svar medborgarförslag renhållning  
 HV 2024/648-3 Medborgarförslag rehållning-Bortredigerad  
 HV 2024/648-1 Medborgarförslag Renhållning i stadsdelen 
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§ 7 
Svar på medborgarförslag om fler bänkar och sittplatser 
runt Johannelundstoppen  
HV 2024/668 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I det inkomna medborgarförslaget framförs önskemål om att fler 
bänkar och sittplatser anläggs på Johannelundstoppen och 
grönområdet runt om för att göra området ännu mer tillgängligt, 
tryggt och attraktivt för både äldre och yngre besökare. 
 
 
 
Förvaltningen har ett pågående projekt med att installera nya bänkar 
på lämpliga platser i stadsdelsområdet. Johannelundstoppen är en 
plats som har valts ut för anläggandet av nya bänkar i projektet och 
bänkarna planeras att installeras under sen höst 2024 eller vår 2025. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/668-4 Svar medborgarförslag sittplatser 
Johannelundstoppen 

 HV 2024/668-3 Medborgarförslag Fler bänkar och sittplatser 
runt Johannelundstippen-Bortredigerad  

 HV 2024/668-1 Medborgarförslag Fler bänkar och sittplatser 
runt Johannelundstippen  
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§ 8 
Svar på medborgarförslag om orangeri med café på 
Maltesholmstorget  
HV 2024/692 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget framförs önskemål om att ett orangeri med 
caféverksamhet uppförs på Maltesholmstorget med syfte att främja 
trygghet, samvaro och sociala kontakter. 
  
På aktuell plats finns ett pågående projekt som syftar till ökad 
trygghet och service. Förvaltningen tar med medborgarförslaget i 
fortsatta samverkansforum mellan stadsdelsförvaltningen och 
trafikkontoret. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/692-4 Svar på medborgarförslag om orangeri  
 HV 2024/692-3 Medborgarförslag till Hässelby Vällingby 

Stadsdelsnämnd-Bortredigerad  
 HV 2024/692-1 Medborgarförslag till Hässelby Vällingby 

Stadsdelsnämnd  
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§ 9 
Remiss av Motion om sociala insatsgrupper från åtta års 
ålder  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/890 
HV 2024/621 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd föreslås anta yttrandet som sitt 
eget och överlämnar det som svar på Remiss av Motion om sociala 
insatsgrupper från åtta års ålder. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående en motion som inkommit till 
kommunfullmäktige från Maurice Forslund (Kristdemokraterna, 
KD). 
 
 
Förvaltningen ställer sig tveksam till förslaget om att använda 
sociala insatsgrupper från åtta års ålder utifrån att det kan medföra 
både kortsiktiga och långsiktiga negativa konsekvenser för det 
enskilda barnet då barnet inte nått en mognadsnivå där denne kan 
tillgodogöra sig insatsen på bästa sätt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) lämnar ett eget förslag 
till beslut och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Första vice ordförande Michaela Hollis (KD) reserverar sig mot 
beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att tillstyrka motionen i sin helhet i alla remissinstanser 
2. Att därutöver anföra 
Kristdemokraterna vill börja med att tacka förvaltningen för ett 
utförligt utlåtande gällande motionen. Vi vill framhäva att den 
utveckling vi nu ser, och vars bild förvaltningen i stora drag också 
verkar delar, kräver kraftfulla åtgärder. SIG-grupper från åtta års 
ålder bör betraktas som ett komplement till alla de andra åtgärder 
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som förvaltningen förtjänstfullt redogör för i sitt utlåtande. Vi ser 
däremot inga skäl att begränsa socialförvaltningens verktygslåda, 
eller som i detta fall, begränsa den till vissa åldersgrupper." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/621-2 Svar på remiss om sociala insatsgrupper från 
åtta års ålder 

 HV 2024/621-1 Följebrev Motion om sociala insatsgrupper 
från åtta års ålder 

 HV 2024/621-1.1 Motion om sociala insatsgrupper från åtta 
års ålder 
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§ 10 
Remiss av motion om permanent boende på husbåtar  
HV 2024/680 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Dennis Wedin (Moderaterna) lämnade den 11 juni 2024 en motion 
med syfte att öka möjligheterna till permanentboende på husbåtar. 
Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd har fått motionen på remiss 
från Kommunstyrelsen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. Att tillstyrka motionen i sin helhet 
2. Att därutöver anföra 
  
Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen och instämmer i 
synpunkterna om att det även behöver klargöras vilken nämnd som 
ska utöva tillsyn och vidta åtgärder, om reglerna kring 
husbåtsplatserna inte följs. Det får naturligtvis inte råda någon 
oklarhet kring vilken nämnd som ska agera vid exempelvis olovligt 
förankrade båtar med eller utan boende. 
  
Samtidigt gäller redan idag alltför komplicerade regler för att 
överhuvudtaget kunna bo på båt. Vi anser därför att det behövs ett 
gemensamt regelverk för husbåtar, bland annat gällande huruvida 
båten ska räknas som en fastighet eller inte. Det är också viktigt för 
Stockholms stad att aktivt bistå och underlätta så inte stadens båtliv 
tungs av komplicerad byråkrati. 
  

Sida 15 (38)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2024 
 

2024-11-21 

De flesta av båtarna som idag ligger vid stadens kajer är välskötta 
och till glädje för Stockholm på flera olika sätt. Det är en viktig del 
av Stockholms kulturhistoria, förbättrar stadsmiljön och stärker oss 
som en vattenstad. Det finns båtägare som av olika skäl helst skulle 
vilja bo på sin båt året om, med då behövs självklart tillgång till 
kommunalt vatten och avlopp. Just nu pågår ett arbete med att 
utveckla kajen vid Norr Mälarstrand, exempelvis med att bevara 
och utveckla en småbåtshamn, bensinstation, sjömack, restaurang 
och en mindre gästhamn. I samband med detta arbete bör 
Stockholms hamnar dra ut kommunalt vatten och avlopp till de 
båtplatser som ligger längst med sträckan närmast stadshuset. 
  
I dagsläget är de 25 kajplatserna på Söder Mälarstrand de enda 
husbåtsplatserna som kommunala bolaget Stockholms Hamnar 
erbjuder. Det måste det bli ändring på. Med utgångspunkt i det som 
Stockholms stad möjliggjorde för i början på 2000-talet, borde fler 
kajplatser för husbåtar möjliggöras för runt om i staden." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/680-3 Yttrande motion om permanentboende på 
husbåtar  

 HV 2024/680-2 Följebrev Motion om permanent boende på 
husbåtar 

 HV 2024/680-1 Motion om permanent boende på husbåtar  
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§ 11 
Svar på motion om att göra 3-30-300-regeln till norm i 
Stockholms stad  
Remiss av motion, dnr KS 2024/918 
HV 2024/689 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet Stockholm Stad lämnade den 29 augusti 2024 en 
motion om att införa 3-30-300 som norm i Stockholms stad. 
Hässelby- Vällingby Stadsdelsnämnd har fått motionen på remiss 
från Kommunstyrelsen. 
 
 
 
Ett införande av 3-30-300 regeln skulle påverka 
stadsdelsförvaltningens arbete i låg utsträckning i dagsläget, då 
målet uppfylls på många av de ytor som förvaltningen ansvarar för. 
Stadsdelsförvaltningen överlåter till de fackförvaltningar som 
påverkas i högre grad att bedöma om regeln bör göras till norm i 
staden. 
 
 
 
Stadsdelsförvaltningen har inga invändningar mot att förbättrade 
verktyg för mätning av grönyta tas fram, vilket kan användas av 
staden i olika sammanhang. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Saad Gourrada (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Saad Gourrada (C) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
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"1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen 
2. Att därutöver anföra följande 
 
Stockholmarna älskar sina grönområden både för rekreation och för 
motion. Vi vet att städer med en hög andel stadsnära grönska har 
generellt sett bättre folkhälsa och en positiv effekt på psykisk ohälsa 
och stress. Vi vet även att grönområden är viktigt för att 
klimatanpassa städer mot värmeböljor och ökad nederbörd. 
Vi vill att förvaltningen identifierar dessa ytor där målet inte 
uppfylls och vi vill att det i såna fall tas fram åtgärdsförslag för 
dessa ytor." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/689-2 Svar på remiss om 3.30.300 regeln 
 HV 2024/689-1 Följebrev Motion om att göra 3-30-300-

regeln till norm i Stockholms stad 
 HV 2024/689-1.1 Remiss Motion om att göra 3-30-300-

regeln till norm i Stockholms stad  
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§ 12 
Remiss av Stärkt stöd till anhöriga, ett mer 
ändamålsenligt stöd till barn och vuxna som är anhöriga 
(SOU 2024:60)  
Dnr KS 2024/1084 
HV 2024/698 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar kontorsyttrandet som sitt 
eget och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammanfattningsvis är förvaltningen positiv till förslagen, då de 
förväntas medföra viktiga förbättringar för de berörda 
målgrupperna. Förvaltningen framhåller ett antal centrala 
perspektiv, särskilt gällande tydlighet i ansvarsfördelning och 
ekonomiska konsekvenser. Det är viktigt att säkerställa att 
stödinsatserna blir både lättillgängliga och ekonomiskt hållbara. 
Vidare bedöms förslagen kunna effektivisera förvaltningens arbete 
och bidra till ett mer sammanhållet stöd nationellt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/698-2 Anmälan av svar på remiss av Stärkt stöd till 
anhöriga - Ett mer ändamålsenligt stöd till barn och vuxna 
som är anhöriga (SOU 2024:60) 

 HV 2024/698-1 Följebrev Stärkt stöd till anhöriga Ett mer 
ändamålsenligt stöd till barn och vuxna som är anhöriga 
(SOU 2024:60) 

 HV 2024/698-1.1 Remiss Stärkt stöd till anhöriga Ett mer 
ändamålsenligt stöd till barn och vuxna som är anhöriga 
(SOU 2024:60) 

 HV 2024/698-3 Kontorsyttrande - Stärkt stöd till anhöriga ett 
mer ändamålsenligt stöd till barn och vuxna som är anhöriga 
(SOU 2024_60)  
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§ 13 
Remiss Betänkande Ett nytt regelverk för 
hälsodataregister (SOU 2024:57)  
Dnr KS 2024/1090 
HV 2024/693 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
yttrande och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Regeringen beslutade den 30 mars 2023 att tillsätta en särskild 
utredare att se över regelverket för hälsodataregister. Syftet var att 
föreslå viss ny uppgiftsinsamling och att skapa regler som främjar 
förbättringar inom hälso- och sjukvården samt folkhälsan. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/693-2 Remiss-svar av Betänkande Ett nytt 
regelverk för hälsodataregister (SOU 2024:57) 

 HV 2024/693-1 Följebrev Betänkande Ett nytt regelverk för 
hälsodataregister (SOU 2024:57) 

 HV 2024/693-1.1 Remiss - Betänkande Ett nytt regelverk för 
hälsodataregister (SOU 2024:57) 
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§ 14 
Ej verkställda beslut kvartal 3, 2024  
HV 2024/685 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av förvaltningens 
redovisning av ej verkställda beslut och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje kvartal rapporterar förvaltningen till IVO, Inspektionen för 
vård och omsorg, de beslut som tagits av förvaltningen men som 
inte har verkställts. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/685-6 Ej verkställda beslut kvartal 3 2024 
 HV 2024/685-1 Ej verkställda beslut Kvartal 3 

Ungdomsenheten  
 HV 2024/685-2 Ej verkställda beslut Barnenheten Kvartal 3  
 HV 2024/685-3 Ej verkställda beslut kvartal 3 äldreomsorg 

sammanställning 
 HV 2024/685-4 Ej versktällda beslut kvartal 3 

funktionsnedsättning och socialpsykiatri SoL 
Sammanställning 

 HV 2024/685-5 Ej verkställda beslut kvartal 3 
funktionsnedsättning LSS 
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§ 15 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Under tidsperioden 30 september till 23 oktober 2024 
HV 2023/941 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 30 september till 23 oktober 2024 anmäls till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 30 september till 23 oktober 2024 anmäls till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/941-32 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2023/941-30 Ärendelista 240930 till 241023  
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§ 16 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Avseende tidsperioden 30 september till 23 oktober 2024 
HV 2023/942 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation avseende tidsperioden 30 
september till 23 oktober 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation avseende tidsperioden 30 
september till 23 oktober 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/942-19 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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§ 17 
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd  
11 november 2024 
HV 2023/952 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
11 november 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
11 november 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/952-79 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 2024-11-11 

 HV 2023/952-80 Protokoll Pensionärsrådet 2024-11-11 
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§ 18 
Svar på skrivelse från Centerpartiet om barnfamiljer i 
vandrarhem  
HV 2024/654 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet läggs till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet har i en skrivelse till stadsdelsnämnden inkommit med 
frågor avseende förvaltningens arbete med barnfamiljer i 
vandrarhem efter att de har bott i bostäder via Stiftelse hotellhem i 
Stockholm (SHIS). Stadsdelsförvaltningen har i detta 
tjänsteutlåtande sammanställt underlag som svar på frågorna. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/654-1 Svar på skrivelse om barnfamiljer i 
vandrarhem från (C)  

 HV 2024/654-2 Skrivelse om barnfamiljer i vandrarhem från 
C 
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§ 19 
Svar på skrivelse från Liberalerna om att boende på 
Skolörtens servicehus ska erbjudas lägre hyra  
HV 2024/655 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 26 september 2024 inkom en skrivelse från Liberalerna till 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd om att boende på Skolörtens 
servicehus ska erbjudas lägre hyra med anledning av fastighetens 
skick och beslutet att avveckla verksamheten. 
 
Förslag till beslut 
 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
 
Beslutsgång 
 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
 
Reservation 
 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Enligt Hyresgästföreningen har man rätt till sänkt hyra om det 
uppstått fel eller brister. Vidare framkommer det att hyresvärden 
ska se till att lägenheten är i gott skick. Med detta som bakgrund 
önskar Liberalerna ge stadsdelsförvaltningen i uppdrag att be 
Micasa Fastigheter AB att se över hyrorna för Skolörtens 
servicehus, som i dagsläget är oskäliga i förhållande till bostädernas 
standard." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/655-1 Svar på skrivelse från Liberalerna (L) om att 
erbjuda boende på Skolörtens servicehus ska erbjudas lägre 
hyra 
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 HV 2024/655-2 Skrivelse från Liberalerna om att boende på 
Skolörtens servicehus ska erbjudas lägre hyra  
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§ 20 
förvaltningschefens information  
Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnar följande 
information: 

 Den 13 november besökte statsministern Ulf Kristerson och 
socialtjänstminister Camilla Waltersson Grönvall samt 
stadens socialborgarråd Alexander Ojanne och 
oppostionsborgarrådet Christofer Fjellner 
stadsdelsförvaltningen. De kom för att höra hur 
förvaltningen arbetar i ärenden rörande barn och unga där 
samtycke till insats saknas och hur vi arbetar för att stärka 
tilliten till socialtjänsten. 

 Under höstlovet arbetade drygt 200 feriearbetande 
ungdomar inom förvaltningen. Det i kombination med 
sommaren och de som kommer arbeta under jullovet betyder 
att förvaltningen gett 1 275 ungdomar möjlighet till 
feriearbete under året. 

 Sociala insatsgruppens anhörigstöd har ett stadigt inflöde av 
anhöriga som söker stöd. Det särskilt positiva är att vi 
etablerar kontakt med flera pappor, en målgrupp som 
generellt är svåra att nå. 

 Tidigare har förvaltningens budget och skuldrådgivare haft 
kö upp till 3 månader. Idag är det i princip ingen kö och alla 
barnfamiljer får hjälp direkt. 

 Just nu pågår en vecka fri från våld, då medarbetare från 
Hässelby-Vällingby, Järva och Bromma 
stadsdelsförvaltningar erbjuds seminarier, föreläsningar och 
utbildningar kopplade till olika ämnen på temat våld. 

 Julhälsning: Förvaltningen går ut och träffar invånare under 
fem eftermiddagar, i Råcksta, Maltesholmstorget, Hässelby 
gård, Vällingby och Åkermyntan. Det kommer att bjudas på 
glögg och pepparkakor. 

 Tidigarelagt renovering av gångbro i Riddersvik. I samråd 
med entreprenör har stadsdelsförvaltningen lyckats kortat 
projektet för ny gångbro vid Riddersvik. Projektet förväntas 
nu färdigt till sommaren 2025, istället för att löpa under två 
vintersäsonger. Delvis på grund av annan byggteknik än 
tidigare tänkt. Badstege kommer att tas bort under 
renoveringen. Förvaltningen ser över möjligheten att ersätta 
den framöver, men först måste gångbron komma på plats. 

 Adventsfika på Hässelgården den 29 november kl 12.30-
16.00. Beställarenheten har skickat inbjudan, med hjälp av 
ferieungdomar under höstlovet, om adventsfika till alla äldre 
som endast har trygghetslarm. Personalen på aktivitetscenter 
ordnar med underhållning i form av musik, samt bjuder på 
kaffe eller te med smörgås och lussebulle. Personalen 
kommer då även att informera om den förebyggande 
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verksamheten och en biståndshandläggare finns på plats för 
information samt att besvara eventuella frågor. 

 Under december ordnar den förebyggande enheten jullunch 
på alla tre aktivitetscenter, Hässelgården, (Ormängsgatan 
Hässelby), Växthuset (i Vällingby centrum), Fästmanssoffan 
(Vällingby – Starbovägen). Kraftigt reducerat pris och 
möjlighet för 100 personer att äta julbord (60 kr istället för 
300 kr). 
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§ 21 
Övriga frågor  

Beslut  
Fem skrivelser tas emot och lämnas till förvaltningen för beredning 
och besvarande. 
  
Skrivelse angående företagsklimatet från Moderaterna, 
Kristdemokraterna, Liberalerna och Centern 
Skrivelse angående promenadvägar i Vällingby från Moderaterna 
Skrivelse angående grönskan i Stockholm från Moderaterna 
Skrivelse om otrygghet kring Hässelby torg från 
Sverigedemokraterna 
Skrivelse angående hantering av medborgarförslag från 
Sverigedemokraterna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Fråga från ledamot Pär Gustafsson (SD): 
  
"Vid nämndens beslut den 30 augusti 2024 om att avveckla 
Skolörten, fastställdes även att de boende skulle få stöd i samband 
med flytten från hemmet. Detta stöd skulle inkludera hjälp med att 
flytta abonnemang (el, telefon, tv, internet etc.), flytthjälp och förtur 
i bostadskö. 
Det har tidigare framkommit att det uppstått problem med att få 
hjälp med flytt av abonnemang. Nu har det även inkommit 
indikationer på att det förekommer brister i flytthjälpen. Då har 
minst en person som flyttat inte fått den hjälp med uppackning i det 
nya boendet som förväntas. 
Mot bakgrund av detta önskar vi att förvaltningen besvarar följande 
frågor: 
a. Varför får inte de berörda brukarna den hjälp som enligt 
nämndens beslut ska tillhandahållas? 
b. Vilka åtgärder vidtar förvaltningen för att säkerställa att 
nämndens beslut genomförs i sin helhet?" 
  
Avdelningschef Marie Lissäng svarar: 
  
"a. Sammantaget uppger de som flyttat att de trivs bra på Kista 
servicehus. De har blivit bra bemötta och mottagna. Personalen är 
bra. Eventuell har det varit brist i kommunikationen. Kista 
servicehus verkar inte ha delgetts information om att de skulle varit 
behjälpliga med att packa upp kundernas flyttkartonger, vilket var 
Skolörtens information till de avflyttande. 
Det finns kunder som valt att tacka nej till att få hjälp med 
uppackning men sedan ändrat sig. Rutinen är att fråga kunden och 
meddela Kista om det finns behov av hjälp med uppackning. Initialt 
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(de tre, fyra första flyttande) brast kommunikationen i det avseendet 
men har nu avhjälpts. 
 
När det gäller abonnemang så måste kunden informera personalen 
om de behöver hjälp i det avseendet. Kunden behöver närvara då 
bank-id används vid ändring. Det finns en vaktmästare på Kista 
servicehus som bistår med installation av it, telefoni, tv och 
liknande. Kunden måste efterfråga den hjälpen. 
  
b. Personalen frågar kunden om hen behöver hjälp med uppackning 
i det nya boendet. Personal i det nya boendet är behjälplig och det 
nya boendet debiterar beställaren i förvaltningen den tid det tar att 
packa upp. Det sker samtal mellan ansvariga chefer på det nya 
boendet och beställarenheten gällande ovanstående fråga. Vikten av 
att kunden får den hjälp hen behöver påtalas." 
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Den slutna delen av sammanträdet 
 

§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/719 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/627 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/738 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/739 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/740 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
HV 2024/741 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
Protokoll 30, 31 och 32 för år 2024 
HV 2024/38 
 
 

Sida 38 (38)


	75a7f775-e6dd-4bc7-8ea5-928b623cf39a.docx
	Protokoll 12/2024
	fört vid Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 21 november 2024 kl. 18:00-20:30, Cronqvistsalen, Astrakangatan 19, Hässelby
	§ 1 Mötet öppnas
	Beslut
	§ 2 Dagordningen godkänns
	Beslut
	§ 3 Utseende av justerare och tid för justering
	Beslut
	§ 4 Månadsrapport oktober 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 5 Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds sammanträdestider 2025
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 6 Svar på medborgarförslag om renhållning i stadsdelen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 7 Svar på medborgarförslag om fler bänkar och sittplatser runt Johannelundstoppen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 8 Svar på medborgarförslag om orangeri med café på Maltesholmstorget
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 9 Remiss av Motion om sociala insatsgrupper från åtta års ålder
	Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/890

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 10 Remiss av motion om permanent boende på husbåtar
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 11 Svar på motion om att göra 3-30-300-regeln till norm i Stockholms stad
	Remiss av motion, dnr KS 2024/918

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 12 Remiss av Stärkt stöd till anhöriga, ett mer ändamålsenligt stöd till barn och vuxna som är anhöriga (SOU 2024:60)
	Dnr KS 2024/1084

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 13 Remiss Betänkande Ett nytt regelverk för hälsodataregister (SOU 2024:57)
	Dnr KS 2024/1090

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 14 Ej verkställda beslut kvartal 3, 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 15 Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd
	Under tidsperioden 30 september till 23 oktober 2024

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 16 Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation
	Avseende tidsperioden 30 september till 23 oktober 2024

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 17 Protokoll från Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd
	11 november 2024

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 18 Svar på skrivelse från Centerpartiet om barnfamiljer i vandrarhem
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 19 Svar på skrivelse från Liberalerna om att boende på Skolörtens servicehus ska erbjudas lägre hyra
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 20 förvaltningschefens information
	Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnar följande information:

	§ 21 Övriga frågor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	§ 22 Borttagen på grund av sekretess
	§ 23 Borttagen på grund av sekretess
	§ 24 Borttagen på grund av sekretess
	§ 25 Borttagen på grund av sekretess
	§ 26 Borttagen på grund av sekretess
	§ 27 Borttagen på grund av sekretess
	§ 28 Borttagen på grund av sekretess
	Protokoll 30, 31 och 32 för år 2024




